
Makedonija: Vicepremijer Angušev o situaciju u sektoru energetike
na otvoranju Foruma u Strugi

Potpredsednik Vlade Makedonije, zadužen za ekonomske poslove, Kočo Angušev, otvorio je
6. juna Energetski forum u Strugi.
Na forumu u organizaciji ambasade SAD u Makedoniji, Vlade Republike Makedonije,
Instituta ZIP i Makedonskih elektrana, predstavnicima kompanija iz energetskog sektora,
obratio se ambasador SAD u Makedoniji Džes Bejli.
Vicepremijer Angušev je u svom govoru istakao da novi Zakon o energetici, koji je stupio na
snagu prekjuče, osim što predstavlja obavezu u skladu sa Ugovorom o osnivanju Energetske
zajednice, stvara više prostora za rad svih energetskih kompanija na tržišnoj osnovi.
„Ovaj Zakon predviđa konkurentnost energetskog tržišta, što je korak ka praksi zapadnih
zemalja gde je tržište potpuno liberalizovano, i stvaranje jednakih uslova za nastup na
tržištu, a konačnu korist će imati građani Republike Makedonije“, rekao je Angušev.
Pozivajući se na energetske parametre, on je naglasio da novi zakon pruža mogućnost za
efikasniju proizvodnju električne energije iz obnovljivih izvora.
„Država stvara uslove za smanjenje troškova ulaganja za investitore i završetak svih
državnih poslova u oblasti urbanizacije i prenamene zemljišta, kako bi bilo spremno za
investitore, sa krajnjim ciljem proizvodnje 200 megavata solarne energije“, rekao je
Angušev, dodajući da je 200 megavata instalisane snage više nego što je izgrađeno u zemlji
u poslednih 15 do 20 godina.
U pogledu infrastrukture, Angušev je rekao da je Makedonija dobro povezana i da su
sredstva za konekciju sa susednom Albanijom obezbeđena putem kredita Evropske banke za
obnovu i razvoj, za šta će tender biti raspisan u septembru.
Govoreći o gasifikaciji i snabdevanju gasom, Angušev je rekao da Makedonija zavisi od samo
jednog snabdevača, Gazproma, i da se to pod hitno mora promeniti.
„Najbrži način da se to uradi jeste povezivanje gasovoda sa Grčkom, što će omogućiti
pristup drugim sistemima snabdevanja gasom, sa grčkim operatorom DESFA. Potpisali smo
Memorandum o razumevanju za izgradnju gasovoda između Makedonije i Grčke, čime bi
Makedonija imala pristup terminalima prirodnog gasa u Grčkoj i perspektivno do gasovoda
koji ide iz Azerbejdžana. To će omogućiti da se u Makedoniji pojavi više snabdevača gasom
kao i veću konkurentnost u tom delu“.
Kada je reč o makedonskim proizvodnim kapacitetima, makedonski vicepremijer je istakao
posvećenost Vlade stavljanju u funkciju kombinata Oslomej i povećanju kapaciteta najvećeg
proizvođača električne energije u zemlji, REK Bitola, u saradnji sa rukovodstvom ELEM-a.
Angušev je pozdravio domaćinsko upravljanje kompanijom ELEM, koje je omogućilo
smanjenje troškova proizvodnje sa 41 na 38 evra po megavat-času.
Za pomoć o pripremi Zakona o energetici, on se zahvalio USAID-u i Ambasadi SAD u
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Makedoniji.
Odgovarajući na novinarska pitanja, direktor ELEM-a Dragan Minovski je napomenuo da je
ELEM na tri aukcije ranije ove godine ostvario prihod od prodaje viškova električne energije
od 8,7 miliona evra. Ovaj prihod omogućava ulaganje u nove solarne i vetro elektrane. On je
najavio modernizaciju i održavanje postojećih proizvodnih postrojenja u cilju stabilizacije
domaće proizvodnje.
Izvor: webohrid.com, novamakedonija.mk


